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Opening en vaststelling agenda  
De vergadering vindt digitaal plaats. Alle NCad-leden zijn aanwezig. Tevens zijn 
de algemeen secretaris en drie leden van de staf aanwezig.  
 
De voorzitter opent de vergadering en heet iedereen welkom.  
De agenda wordt akkoord bevonden.  
 
Mogelijk of schijnbaar conflicterende activiteiten en activiteiten van belang voor 
het NCad 
Er worden geen meldingen gedaan. 
 
Terugkoppeling DALAS-NCad overleg 
Het verantwoordelijke NCad-lid geeft een terugkoppeling van het overleg met 
DALAS (Dutch Association for Laboratory Animal Science). Twee weken geleden 
heeft dat regulier overleg plaatsgevonden met de voorzitter van DALAS en een 
aantal leden. Het was een prettig en geanimeerd gesprek waarin een aantal 
punten naar voren kwam. 
Punten die aan de orde kwamen tijdens het overleg waren: 

- Het spanningsveld tussen het transitiestreven en de toekomstverwachtingen 
van hen die met proefdieren werken.  

- Richtlijnen humane eindpunten.  
Het 3Rs Centre Utrecht overweegt de website Humane eindpunten te  
actualiseren (https://www.humane-endpoints.info/nl).  

- Het stimuleren van verbinding tussen onderzoekers die met proefdieren 
werken en onderzoekers die met in-vitro modellen werken. 
FELASA overweegt, met betrekking tot dit laatste punt, een werkgroep op te 
zetten. DALAS zou hier graag nationaal willen aansluiten met een focus op 
multidisciplinaire samenwerking op de werkvloer tussen mensen die met 
dierproeven werken en mensen die proefdiervrij werken.  

- Community platform MYDALAS. 
DALAS heeft een community platform opgericht dat MyDALAS heet. Leden 
van DALAS kunnen dat platform gebruiken voor de intercollegiale 
uitwisseling van informatie. Het zou om verschillende redenen voor het NCad 
nuttig zijn om betrokken te zijn bij het platform MyDALAS. De vraag lag voor 
hoe het NCad geïncorporeerd kan worden in MYDALAS.  

 
 
Mededelingen 
 
Terugblik overleg directeur LNV en voorzitter NCad 

https://www.humane-endpoints.info/nl
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De algemeen secretaris geeft een terugblik van hetgeen besproken is tijdens het 
overleg met de directeur van LNV en de voorzitter van het NCad. Het was een 
overleg in constructieve sfeer waar onder andere is gesproken over het jaarplan. 
Het jaarplan zal nog worden aangepast op basis van een eventuele adviesvraag 
vanuit LNV. Ook het internationale speelveld en de rol van het NCad is aan de 
orde gekomen.  
Er is een aantal Europese ontwikkelingen besproken, waaronder een nieuwe ERA 
(European Research Area) actie. De Europese Commissie heeft deze actie 
voorgesteld als reactie op het burgerinitiatief. TPI vervult hierin een trekkersrol. 
Een andere ontwikkeling betreft het opstellen van een roadmap omrent het 
uitfaseren van proefdierstudies voor de wettelijke veiligheidsbeoordeling van 
chemicaliën. Nu de herziening van de REACH-verordening is uitgesteld, is dat een 
veelbelovende ontwikkeling. Het is niet bekend op welke wijze Nederland hierbij 
betrokken is. De staf gaat dat na.  
Tijdens het gesprek heeft het NCad ook aangegeven dat er een tijdelijk lid aan het 
comité zal worden toegevoegd.  
 
Terugblik ketenoverleg 
De algemeen secretaris geeft een terugblik van het ketenoverleg. Het is een 
overleg dat voortvloeit uit de Stelselevaluatie vergunningsproces voor 
proefdieronderzoek. Daarin kwam naar voren dat een gestructureerd overleg 
wenselijk zou zijn. Het NCad is daarbij aangehaakt alhoewel het NCad geen speler 
is in die keten. Als het overleg een breder perspectief heeft dan alleen het 
vergunningsstelsel dan heeft het NCad een toegevoegde waarde om daar als 
onafhankelijk adviesorgaan bij aan te sluiten.  
Er heeft recent een eerste overleg plaatsgevonden. De partijen die daar aan tafel 
zaten waren LNV, NVWA, IvD Platform, NVDEC, gebruikersplatform en het NCad. 
Eén van de onderwerpen van het overleg betrof de verhouding en het verschil 
tussen dit ketenoverleg en het gebruikersplatform waar meer in detail wordt 
ingegaan op specifieke problematiek. In het ketenoverleg kwam het 
onderzoek(er)sperspectief nog niet voldoende aan bod en het NCad zal bekijken 
welke groep het beste zou kunnen aansluiten om dit perspectief te borgen. Daar 
is binnenkort een vervolgoverleg over. 
In het ketenoverleg werd ook nog aangekaart dat de zichtbaarheid van het NCad 
verbeterd dient te worden. 
 
Terugblik overleg COREON 
Een stafmedewerker geeft een terugkoppeling van het overleg met COREON. Het 
betrof een constructief overleg waar gesproken is over het vervolg van het 
transitieadvies van het NCad, het NCad advies humaan weefsel en twee 
streefbeelden namelijk cardiologie en immunologie. COREON heeft aangegeven 
het advies over humaan weefsel ook op haar website te plaatsen en het binnen 
haar netwerk te verspreiden. 
Er wordt nog bekeken wie als vast contactpersoon voor het NCad zal optreden.  
 
Terugkoppeling IvD-Platform 
Het verantwoordelijke NCad-lid geeft een terugkoppeling.  
Het IvD-Platform geeft aan dat ze niet altijd op de hoogte zijn van de 
werkzaamheden en verantwoordelijkheden van het NCad. Dit signaal neemt het 
NCad ter harte en zal bekijken hoe daar verbeteringen kunnen worden 
aangebracht.  

https://single-market-economy.ec.europa.eu/publications/communication-commission-european-citizens-initiative-eci-save-cruelty-free-cosmetics-commit-europe_en
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Zaken die ons binden betreffen voornamelijk het opstellen van CoP’s. Vanuit het 
IvD-Platform kwam de wens naar voren om de publicatie van een advies of CoP 
dat raakt aan het werk van de IvD’s te combineren met de organisatie van een 
bijeenkomst waarin het document nader besproken wordt zodat het veld op de 
hoogte is. 
De NVWA is momenteel bezig met een inventarisatie m.b.t. de verschillende 
IvD’s. Deze rapportage wacht het NCad af om te bekijken welke werkzaamheden 
nog meer belangrijk zijn in relatie tot de IvD’s.  
Het Harry Blom Beraad (HBB) zal één keer per jaar worden gehouden. Er wordt 
nagedacht of het HBB op locatie kan worden georganiseerd. Ook zijn verschillende 
thema’s voor een volgend HBB besproken.  
In de eerste jaren vond tweemaal per jaar overleg plaats waarbij alle IvD’s 
aanwezig waren. Daar was ook het NCad bij aanwezig. De afgelopen jaren heeft 
dit overleg niet plaatsgevonden. In een volgend IvD-Platform overleg zal het 
NCad vragen naar de mogelijkheden om deze overleggen weer op te starten. 
 
Stand van zaken aanvullende expertise NCad 
Het NCad zal tijdelijk worden uitgebreid met een expert op het gebied van 
transitiekunde. 
 
Stavaza transitieadvies 
De verantwoordelijk NCad-leden geven de stand van zaken. Er is overleg geweest 
met experts over dierethiek zodat ook die invalshoek wordt meegenomen in de 
evaluatie van het transitieadvies. Momenteel worden de interviews geanalyseerd 
en er wordt naar gestreefd om in de eerste maand van januari een eerste concept 
gereed te hebben.  
 
Individuele huisvesting 
Dit onderwerp wordt kort aangestipt en komt terug in de volgende vergadering 
waar ook het jaarplan 2024 wordt besproken. 
 
 
Verslag vorige vergadering 
Het conceptverslag wordt besproken en met enkele wijzigingen goedgekeurd. 
 
 
W.v.t.t.k. 
 
Symposium 12 en 13 oktober in Leiden: Focus on severe suffering 
Een NCad-lid geeft aan dat het symposium, dat het NCad samen met de RSPCA, 
LUMC, DALAS en de universiteit van Leiden heeft georganiseerd, een goede 
opkomst had en internationaal werd bezocht. 
Afhankelijk van hetgeen tijdens dat symposium is besproken zal het NCad 
bekijken of en hoe het onderwerp ernstig ongerief verder wordt vormgegeven. 
Wellicht kan het NCad voor de verdere verspreiding van de output 
van het symposium zorgen. In overleg met het IvD-Platform zou eventueel ook 
een follow up kunnen worden gegeven aan het onderwerp. Dit zal ook 
terugkomen in de bespreking van het jaarplan 2024. 
 
Wijziging functie  
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Per 1 januari 2024 wordt Wim de Leeuw programmaleider Duurzaamheid bij de 
faculteit Diergeneeskunde van de Universiteit Utrecht.  
 
Communicatieplan 
Er komt een revisie van het communicatieplan 2022 op basis van het jaarplan 
2024. Dat zal in de volgende vergadering aan de orde komen. 
 
Biotechnische Dagen 
Tijdens de Biotechnische Dagen zal de staf op beide dagen aanwezig zijn met een 
algemene poster van het NCad. 
 


